
 

 

Verslag openbare raadsvergadering d.d. 17 december 2020 pagina 1 van 15 

 
CONCEPT 

Verslag van de openbare raadsvergadering van de gemeente Wijchen  
gehouden op 17 december 2020 om 20.00 uur via MS Teams  

 

Voorzitter Burgemeester, mevr. M. van Beek 

  

CDA Dhr. B.G.B. Derksen (fractievoorzitter) 

 Mevr. C.E. Hoogteijling 

 Mevr. M.P. Joosse-De Visser 

 Dhr. J.G.F.M. Peters Sengers 

D66 Dhr. C.K. van Galen (fractievoorzitters) 

 Dhr. J.M. Demmers 

Kernachtig Wijchen Dhr. A.A.A.M van Bronkhorst (fractievoorzitter) 

 Dhr. R.L.A. Albersnagel 

 Dhr. W.J. van den Boogaard 

 Dhr. J.M.T. Evers 

 Dhr. R.J.P. van Haren 

 Dhr. T.R.D. Klinkhamer 

 Mevr. R. Loermans 

 Dhr. P.P. Verbeeten 

 Dhr. M.A.J. Verharen 

 Mevr. J.C. Zijlstra 

PvdA Dhr. P.G.W. Gatzen (fractievoorzitter) 

 Mevr. Z. Osman 

 Dhr. W.H.M. Roosenboom 

Sociaal Wijchen Dhr. J.P. de Kievit (fractievoorzitter) 

VVD Mevr. A.C.M. Peters-Vroom (fractievoorzitter) 

 Dhr. R.J.L. Boumans 

 Dhr. W.T.M.J. Krale 

Wijchen Lokaal Dhr. A.J. van Kuppeveld (fractievoorzitter) 

  

Raadsgriffier Mevr. A.B. Berendsen 

  

Wethouders Dhr. T.T.M. Burgers, dhr. N.G. Derks, dhr. G.W.R. 

Gerrits, dhr. P.L.J. Loermans 

  

Afwezig de heer L.J.P.G. Herms, mevrouw H.J. Janssen, de 

heer J.J. Tap 

  

Publiek 95 personen (kijkers digitale bijeenkomst) 

  

 

1. Opening 

De voorzitter, burgemeester Mevrouw Van Beek, opent de vergadering en heet alle aanwezigen 

en ook diegenen die van thuis uit de vergadering volgen, van harte welkom. Bericht van verhin-

dering is ontvangen van de heer Herms, de heer Tap en mevrouw Janssen. Aan de hand van de 

presentielijst controleert de voorzitter of alle raadsleden aanwezig zijn.  

Zij constateert dat 24 raadsleden aanwezig zijn en 3 raadsleden zich hebben afgemeld.  

De spreektijd in de vergadering is door de agendacommissie vastgesteld op 3 minuten voor het 

vragenhalfuurtje en 8 minuten per fractie in de eerste termijn en 20 minuten voor het college. 

 

2. Vragenhalfuurtje 

- De heer Derksen betreffende bouw op de Huurlingsedam 

De heer Derksen merkt op dat afgelopen week bekend is geworden dat 150 extra woningen ge-

bouwd mogen worden op de Huurlingsedam. Het CDA had op meer gehoopt en dit ook ver-

wacht.  
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Twee jaar geleden was er nog sprake van woningbouwcontingenten en betrof het 231 nieuwe 

woningen. Hij informeert wat de reden ervan is dat nu niet meer dan 150 woningen mogelijk 

zijn en of het college mogelijkheden ziet om dit aantal woningen op te schroeven en een be-

stemmingsplan voor te leggen aan de raad.  

 

Wethouder Gerrits bevestigt dat aan VOF Huurlingsedam gevraagd is te starten met 150 wonin-

gen. In de vorige periode betrof het 230 woningen. De nieuwe opgave is onderdeel van de 

woondeal en de versnellingsopgave. Elke regiogemeente krijgt hier een deel van. Het gaat om 

twee locaties die geschikt zijn om aan deze opgave invulling te geven, de Huurlingsedam en 

Wijchen West. 

Gestart is met de voorbereidingen en met 150 woningen. Tegelijkertijd wordt ook Wijchen West 

voorbereid. Het college is in gesprek met de regio en de provincie om meer ruimte te krijgen, 

maar vooralsnog past dit binnen de regionale afspraken.  

De woonagenda is door het college vastgesteld en er zal een informatienota aan de raad worden 

voorgelegd. Wijchen voldoet aan de nieuwe opgave. Wanneer Wijchen kan blijven voldoen aan 

de kwaliteitscriteria is wellicht gelijkschakeling in procedures mogelijk. 

De heer Derksen hoopt dat meer dan 150 woningen mogelijk zijn en ziet de voorstellen met be-

langstelling tegemoet. 

 

- De heer Derksen inzake drive through stemlokalen landelijke verkiezingen 17 maart 2021 

De heer Derksen vermoedt dat tijdens de landelijke verkiezingen op 17 maart 2021 hoogst-

waarschijnlijk nog sprake is van de coronacrisis. Dit vraagt een andere opzet en voorzorgsmaat-

regelen voor coronaproof stemmen. Hij informeert of het college hiervoor plannen ontwikkelt. 

 

De voorzitter licht toe dat de ambtelijke kopgroep bezig is de verkiezingen voor te bereiden. Zij 

verwacht niet dat er een drive through stemlokaal komt omdat dit ook met veel overlast ge-

paard zal gaan. Zij verwacht dat het zeker zal lukken om de lokaliteiten die nodig zijn zo in te 

richten, dat de verkiezingen coronaproof kunnen verlopen.  

 

- Mevrouw Peters betreffende windmolens Bijsterhuizen 

Mevrouw Peters heeft tijdens de informatieavond over de RES begrepen dat het percentage 

windmolens in het bod te laag is. In RES 1 is Bijsterhuizen voorgedragen als mogelijke locatie. 

De Provincie geeft aan dat zij ook het gebied rond Wijchen en Druten als kansrijk ziet. Kan de 

wethouder aangeven op welk gebied de Provincie doelt? Betreft dit Bijsterhuizen, Niftrik, Hernen 

en Lienden? Hoe ziet de wethouder de provinciale visie in relatie tot de tegenstand tegen wind-

molens in gemeente. De tegenstand in Niftrik, Hernen, Batenburg wordt steeds groter nu for-

meel plannen zijn ingediend. Dit wordt gevoed doordat steeds duidelijker wordt hoeveel over-

last de direct omwonenden ervaren. Zij informeert naar de status van de plannen in Beuningen 

voor windmolens op de grens met Wijchen? Dit is met name van belang voor Bergharen.  

 

Wethouder Burgers licht toe dat de afspraken gemaakt worden binnen de regionale energiestra-

tegie (RES). Belangrijk daarbij is dat Niftrik en Hernen geen zoekgebied is binnen de RES. Er 

was sprake van een kaart waarop potentiegebieden waren aangegeven door de Provincie en 

waar technisch gezien geen bezwaren tegen bestonden. Voor RES 1.0 is Hernen Niftrik echter 

geen zoekgebied. Hoe dit in de toekomst zal zijn, weet hij niet. De gemeente probeert op drie 

vlakken met de provincie op te trekken: zoekgebied, ruimtelijk onderzoek naar bezwaren, 

draagvlak. 

In de Beuningse situatie is sprake van een groot zoekgebied van Beuningen tot voorbij Druten. 

Met de gemeente Beuningen is afgesproken dat de mensen in Bergharen worden meegenomen 

in het democratisch proces en in de communicatie vanuit Beuningen. De status van dit plan is 

dat er MER-onderzoek wordt verricht en een bestemmingsplan wordt opgesteld. De inwoners 

van Bergharen worden hierin meegenomen. Hij merkt op dat geen vragen gesteld zijn over de 

Berendonck. 

 

Mevrouw Peters merkt op dat zij de Berendonck bewust niet genoemd heeft. In het eerste deel 

van haar vraag heeft zij gevraagd of de Provincie zich nog richt op Bijsterhuizen dan wel of dit 

is losgelaten.  
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Wethouder Burgers bevestigt dat de provincie Bijsterhuizen als een goede locatie ziet.  

Hij merkt op dat met name het zoekgebied belangrijk is. Wanneer de gemeente het zoekgebied 

accepteert, krijgen de projectontwikkelaars de kans hier projecten te ontwikkelen. Wanneer zij 

dit buiten het zoekgebied proberen, is de drempel richting de provincie groter. De gemeente wil 

de provincie als partner meenemen in het op een zorgvuldige manier inpassen van windenergie. 

 

3. Vaststellen agenda 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

4. Vaststellen notulen van de openbare raadsvergadering van 1 december 2020 

Er zijn geen wijzigingsvoorstellen ontvangen. Het verslag wordt ongewijzigd goedgekeurd en 

vastgesteld. 

 

5. Afdoening ingekomen stukken 

De voorzitter merkt op dat de agendacommissie een verzoek heeft ontvangen voor agendering 

van de brief en de enquête van de Leefbaarheidsgroep Hernen Leur over Windpark Wijchen 

spoor A50.  

De heer Van Bronkhorst bevestigt dat dit verzoek inderdaad is ontvangen. De agendacommissie 

heeft besloten deze niet toe te voegen aan de agenda, maar dit mee te nemen bij de evaluatie 

van de gedragscode windenergie.  

 

6. Mededelingen 

Er zijn geen mededelingen.  

 

7. 20 52446 Beleidsplan natuur en biodiversiteit gemeente Wijchen 

Mevrouw Hoogteijling stelt dat de fractie van het CDA veel waardering heeft voor het plan. Het 

is duidelijk waar de gemeente voor staat. De fractie wil echter een extra zetje geven om de 

noodzakelijke en gewenste betrokkenheid van de inwoners concreet te maken. Daarom dient de 

fractie een amendement in waarin wordt voorgesteld de inwoners actief te betrekken en te ver-

leiden zelf ook aan de slag te gaan en de eigen tuin groener te maken. De omslag in denken 

gaat niet vanzelf. Naast de voorgestelde communicatie wil de fractie ook een concreet aanbod 

aan de inwoners doen. Er zijn nog veel betegelde voortuinen en er is nog veel winst te halen. 

Een groot deel van het groen is in particuliere handen. De betrokkenheid en medewerking van 

de inwoners is noodzakelijk om de ambities te realiseren. Het voorstel van het CDA kost nauwe-

lijks geld en de fractie weet dat het werkt.  

 

De heer Demmers merkt op dat met dit plan wordt aangegeven dat de gemeente gaat voor na-

tuur en biodiversiteit. Het is tijd om echte keuzes te maken. Met de aanname van dit plan wordt 

dit mogelijk. In de Wegwijs zijn de eerste afwijzende reacties al gedaan. Er is werk te doen. 

In de commissie heeft hij toegezegd mee te denken om te komen tot een andere mindset en 

aan de slag te gaan richting de inwoners. De fractie van D66 heeft het amendement niet mede 

ingediend omdat de fractie de wethouder de ruimte wil geven een eigen invulling te geven. De 

heer Demmers neemt aan dat dit bij de evaluatie wordt meegenomen. Draagvlak voor dit plan 

verkrijg je niet alleen met communiceren, maar ook met participeren.  

 

De heer Klinkhamer merkt op dat het beleidsplan uitgebreid is besproken in de commissie. Hij 

benadrukt nogmaals het belang van een duurzame en gezonde toekomst. Hij is blij met dit 

plan; het is ambitieus maar realistisch en tot stand gekomen in samenwerking met natuurorga-

nisaties. Wanneer hier goede uitvoering aangegeven wordt, heeft hij hier alle vertrouwen in.  

 

De heer Gatzen heeft in de commissie zijn waardering uitgesproken aan de wethouder en de 

betrokkenen bij dit plan. Bij de begrotingsbehandeling zijn voor de concretisering hiervan extra 

middelen vrijgemaakt. Natuur en biodiversiteit zijn belangrijke speerpunten voor de PvdA. Er 

moet nu aan de slag gegaan worden. 

Het amendement van het CDA is sympathiek, maar te veel op detailniveau. De fractie zal daar-

om niet meegaan met dit amendement en wacht verdere stappen van het college af.  
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De heer De Kievit heeft in de commissie zijn waardering uitgesproken. Sociaal Wijchen zal het 

amendement van het CDA steunen. Voor de inwoners is een rol weggelegd in de eigen woon-

omgeving om te werken aan de biodiversiteit. Iedereen moet in zijn eigen tuin een bijdrage le-

veren. De inwoners moeten wel enthousiast gemaakt worden. Het CDA geeft voorbeelden, maar 

er zijn er nog veel meer. Hij heeft gesproken met de heer Vinke van de gemeentewerf en er ligt 

een lijst klaar. Er is geld beschikbaar. De fractie zal het amendement steunen. 

 

De heer Krale stelt dat een goed plan voorligt en de VVD staat hier achter. Dit is in de commis-

sie al aangegeven. Het amendement van het CDA is wat de VVD betreft te veel micromanage-

ment. Hij hoort graag hoe de wethouder hierover denkt, maar zal hier niet mee instemmen.  

 

De heer Van Kuppeveld deelt mee dat de fractie, gezien de toelichting in de commissie, kan in-

stemmen met de beslisnota. Ook steunt de fractie van Wijchen Lokaal het amendement van het 

CDA.  

 

Wethouder Loermans dankt voor de complimenten en zal deze zeker doorgeven. Terecht wordt 

door de raad aangegeven dat de communicatie heel belangrijk is. Er is een apart hoofdstuk aan 

gewijd. Het meekrijgen van de inwoners is één van de speerpunten. Er is inderdaad werk aan 

de winkel. Dit geldt voor het college maar ook voor de raad. Hij verwijst naar de situatie rond 

de eikenprocessierups en nu de klachten over onkruid op de straten. Er ligt een taak om te 

communiceren dat anders omgegaan wordt met de openbare ruimte. Het amendement van het 

CDA is overbodig. In het stuk staat herhaaldelijk hoe belangrijk het is om de samenleving mee 

te krijgen. Dit wil hij graag aan de afdeling en de communicatiedeskundigen overlaten. 

 

De heer Van Kuppeveld heeft niets toe te voegen aan zijn eerste termijn. 

 

De heer Krale stelt dat zijn standpunt ongewijzigd is ten opzichte van de eerste termijn. Door 

de wethouder worden de vermoedens m.b.t. het amendement bevestigd. De fractie van de VVD 

zal niet met het amendement instemmen.  

 

De heer De Kievit vindt de reactie van de wethouder en de VVD jammer. Er is inderdaad enigs-

zins sprake van micromanagement, maar het is gewenst dat inwoners en burgers een belangrij-

ke rol hebben. 

De heer Gatzen dringt erop aan het plan verder te concretiseren. Er is extra budget voor. Het 

zou zonde zijn nu al vast te leggen waar dit voor bestemd wordt. De timing is niet handig.  

De heer De Kievit stelt dat het erom gaat dat aan de burgers wordt aangegeven dat zij kunnen 

bijdragen. Dat is de winst van vanavond. De intentie van het amendement en het beleidsplan 

zijn helder en duidelijk. 

De heer Klinkhamer heeft in de commissie begrepen dat de fractie van Sociaal Wijchen het 

overbodig vond; dat wanneer de gemeente het goede voorbeeld gaf, de inwoners vanzelf zou-

den volgen.  

De heer De Kievit merkt op dat dit niet zo negatief was als nu gesteld wordt. Hij is tot een an-

der inzicht gekomen.  

 

De heer Gatzen heeft niet veel toe te voegen. Het voorstel van het CDA is geen slecht plan, 

maar de timing is niet goed. Er is al veel communicatie in het plan opgenomen en dit dient ver-

der uitgewerkt te worden. Hij is er geen voorstander van om een deel van het budget hier nu 

aan toe te kennen en wil dit overlaten aan de specialisten.  

 

De heer Klinkhamer hoort termen als micromanagement, sympathiek en overbodig. Hij sluit 

hierbij aan en zal niet meegaan met het amendement van het CDA.  

 

De heer Demmers is blij dat de wethouder de mening van D66 over het amendement onder-

schrijft. Er ligt een totaalplan en het amendement is erg op detail. De D66-fractie zal het amen-

dement niet steunen.  

 

Mevrouw Hoogteijling constateert dat het goed is te horen dat de fracties het op veel punten 
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eens zijn, zelfs over de inhoud van het amendement. Dit keer wordt de timing genoemd. Wan-

neer het CDA iets groens wil, is er altijd wel iets zoals timing, niet concreet etc. Zij wijst erop 

dat het CDA in de afgelopen jaren herhaaldelijk het groene gezicht heeft laten zien.  

De heer Klinkhamer bevestigt dat de inhoud van het amendement op zich prima is, maar maakt 

bezwaar tegen het tweede deel. Diverse partijen hebben € 15.000 extra beschikbaar gesteld. 

Het CDA heeft hier tegen gestemd. Het is niet zo dat alleen het CDA met goede voorstellen 

komt. 

De heet Gatzen wijst erop dat het CDA een voorstel heeft gedaan voor het struinpad. Dit is wat 

de PvdA betreft geen groen voorstel. Hij constateert dat het CDA een andere definitie heeft van 

groen dan de PvdA. 

Mevrouw Hoogteijling memoreert dat het CDA vaker voorstellen indient om Wijchen groener te 

maken. Het voorstel dat nu voorligt, kost hooguit een paar honderd euro en komt niet in de 

buurt van de € 15.000 die gereserveerd is. Zij wil het positieve vasthouden. Er ligt een prachtig 

plan en in de communicatie is voorzien. De fractie wilde een stap verder gaan en vindt de parti-

cipatie van de inwoners erg belangrijk. Waar het gaat om de mindset van de inwoners, ligt er 

nog een flinke klus. Er kan niet vaak genoeg aandacht voor gevraagd worden.  

De heer Krale begrijpt dat het CDA zich wil inmengen in de inrichting van de achtertuinen van 

de inwoners. 

Mevrouw Hoogteijling vraagt of de VVD voor het plan zal stemmen, dat doorspekt is met dit 

soort opmerkingen. Zij stelt dat het erom gaat de inwoners te betrekken. Uiteraard wil zij graag 

dat de inwoners nadenken over de inrichting van de tuinen. De raad dient het goede voorbeeld 

te geven.  

De heer Krale bevestigt dat de VVD met het plan instemt. De uitleg van het CDA deelt hij niet. 

Het gaat over het beheer van het groen van de gemeente en de openbare ruimte en niet over 

de inrichting van achtertuinen. 

Mevrouw Hoogteijling wijst erop dat uit het kaartje blijkt dat een deel van het groen eigendom 

is van de gemeente en provincie en een groot deel particulier grondbezit is, waar de raad niets 

over te zeggen heeft. Het maakt echter wel deel uit van de ecologische verbindingszone. Het 

particulier grondbezit is echt nodig. Het is onzin te zeggen dat de gemeente dit alleen kan.  

De heer Krale heeft dit niet bedoeld. Hij wil zich niet mengen in de indeling van de achtertuinen 

van de inwoners.  

Mevrouw Hoogteijling wil de inwoners verleiden hun tuin toch wat groener te maken.  

 

De voorzitter gaat over tot de stemming. Zij brengt het amendement van het CDA in stemming.  

 

- Amendement van de fractie van het CDA: “actief betrekken inwoners bij Natuurbeleidsplan” 

De fracties van het CDA, Sociaal Wijchen en Wijchen Lokaal stemmen voor het amendement. 

De fracties van Kernachtig Wijchen, VVD, D66, PvdA stemmen tegen het amendement.  

 

Het amendement is verworpen! 

 

De raad stemt unaniem in met de beslisnota. 

Het voorstel is aangenomen! 

 

 

8. 20 15406 Ontwikkelingsvisie Recreatiegebied de Berendonck 

De heer Gatzen is in de commissie positief geweest m.b.t. de visie van Leisurelands. Hij heeft 

eveneens aangegeven niet geheel tevreden te zijn op het gebied van natuur, ondanks de toege-

zonden memo. Inmiddels heeft hij de beantwoording van de schriftelijke vragen ontvangen en 

is ook tevreden met de natuuraspecten in de memo. Vorige week heeft hij gesproken over het 

aannemen van een visie van externe partijen. Dit is niet de chicste variant omdat deze niet ge-

amendeerd kan worden door de raad. 

Leisurelands is een belangrijke partner en de Berendonck is voor de raad erg belangrijk.  

De fractie wil de visie van Leisurelands omarmen zodat het gezien kan worden als een geza-

menlijke visie. De fractie wil een aantal belangrijke punten als kader meegeven aan het college. 

Het gaat over het integreren van beleid op het gebied van natuur en biodiversiteit, de locatie 

van zonnepanelen, het compenseren van de toenemende recreatiedruk en natuur en energie-



 

 

Verslag openbare raadsvergadering d.d. 17 december 2020 pagina 6 van 15 

neutraal bouwen. Met de borging van deze punten wordt het een gezamenlijke visie. 

 

De heer Demmers spreekt van een mooi plan. Dit heeft hij in de commissie al aangegeven. Het 

kan rekenen op de steun van natuur- en milieuorganisaties en de omwonenden. D66 is be-

nieuwd hoe de andere beleidsplannen aansluiten c.q. conflicteren met dit plan. De fractie dient 

samen met PvdA, Kernachtig Wijchen en Sociaal Wijchen een amendement in om deze visie on-

dergeschikt te maken aan bestaande beleidsplannen. Hij verwacht dat hiermee de punten die 

genoemd zijn in de brief van de Vereniging Natuur en Milieu Wijchen grotendeels getackeld zijn. 

Hij vraagt betrokken partijen om de constructieve samenwerking tussen de natuurverenigingen 

en Leisurelands voort te zetten. Hij wenst Leisurelands en alle betrokkenen veel succes met de 

invulling van deze visie zodat straks iedereen trots kan zijn op een mooi recreatiegebied in Wij-

chen.  

 

De heer Klinkhamer spreekt van een mooie visie om het recreatiegebied aantrekkelijk en vrij 

toegankelijk te houden en het mogelijk maakt het gebied te beheren zonder dat dit gemeen-

schapsgeld kost. De visie sluit goed aan op de toeristische visie die onlangs is vastgesteld. Er 

staan goede ideeën in om groepsactiviteiten, kampeerfaciliteiten, waterski en outdoor centrum 

verder door te ontwikkelen. Er is ook een hotel opgenomen. De komst van een hotel biedt 

enorme kansen voor het toerisme en de werkgelegenheid. In het verleden heeft de fractie van 

Kernachtig Wijchen zich kritisch uitgelaten over de plannen voor een hotel, maar de fractie ziet 

nu voldoende argumenten om dit toe te staan. 

Hij mist het onderdeel natuur in de visie en heeft dit in de commissie al aangegeven. In gebied 

zijn veel belangrijke natuurwaarden aanwezig die het gebied toeristisch en economisch aantrek-

kelijk maken. Hij had hier iets meer van verwacht en begrijpt dat Leisurelands hier mee bezig 

is.  

Wat Kernachtig Wijchen betreft is het beleidsplan Natuur en biodiversiteit dat vanavond is be-

handeld, uitgangspunt voor het uitwerken van de visie. Samen met andere partijen dient de 

fractie een amendement in. Leisurelands vraagt van de raad een duidelijke uitspraak met be-

trekking tot zonnepanelen. Kernachtig Wijchen vindt dat zonnepanelen in eerste instantie op 

gebouwen en boven parkeerplaatsen moeten komen. Dit is opgenomen in het amendement. Met 

het aannemen van de visie en het amendement, is de heer Klinkhamer overtuigd dat Leisure-

lands samen met de ondernemers het gebied nog aantrekkelijker maakt voor Wijchen.  

 

De heer De Kievit beperkt zich tot het amendement, waarvan hij mede-indiener is. Het amen-

dement is een nadere uitwerking van het aangenomen beleidsplan Natuur en Biodiversiteit en 

van de duurzaamheidsplannen. De uitwerking is specifiek voor de Berendonck en de omgeving 

van het hotel. Indien ingestemd is met het beleidsplan en de duurzaamheidsplannen, kan men 

met een gerust hart het amendement aannemen. Leisurelands heeft laten zien dat duurzaam-

heid en natuur bij hen in goede handen is. De groene uitstraling is een “unique selling point” 

voor de thermen en het hotel. Hij neemt aan dat zij dit amendement oppakken en uitwerken. 

 

De heer Peters Sengers steunt de ontwikkelingsvisie van harte. Het is een goed document dat 

prima inzicht geeft in de plannen van Leisurelands voor de komende jaren. Het sluit prima aan 

bij de wensenlijst van de raad voor de Berendonck. Het beleidsplan natuur en biodiversiteit is 

zojuist vastgesteld. Het voorliggende voorstel betreft de ontwikkelingsvisie voor de Berendonck. 

De fractie is van mening dat de eigenaren en ontwikkelende partijen goed geïnformeerd moeten 

worden over het belang dat de raad hecht aan biodiversiteit en de uitvoering daarvan. Dat is 

voor het CDA op dit moment voldoende. De uitvoering komt in procedure via het bestemmings-

plan en de omgevingsvergunning. Dit zijn de momenten waarop eisen en voorwaarden kunnen 

worden gesteld.  

Beslispunt 1 stelt omgevingsvisie vast over het grondgebied Berendonck. De fractie kan zich 

hierin vinden.  

In beslispunt 2 wordt wat het CDA betreft te veel sturing en invulling gegeven aan de omge-

vingsvisie. Leisurelands en de ontwikkelaar van de sauna hebben blijk gegeven voldoende be-

lang te hechten aan natuurbelangen. De fractie heeft hier vertrouwen in.  

De toetsing en ook de toetsing aan overige relevante beleidsplannen wil de fractie overlaten aan 

het college. De fractie kiest voor draagvlak boven het op voorhand opleggen van verplichtingen.  
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Ten aanzien van zon op water, is de CDA-fractie van mening dat dit alleen mogelijk is indien dit 

geen afbreuk doet aan het natuurlijke uitzicht en aanzicht op de Berendonck. Ook hiervoor is 

beleid vastgesteld. Het amendement is prematuur en overbodig. De CDA-fractie zal het amen-

dement niet steunen. 

 

De heer Krale heeft in de commissie aangegeven dat hij achter dit plan staat. Het is geweldig 

dat ondernemers in deze moeilijke tijd in Wijchen investeren. Uit de informatieavond bleek dat 

de omwonenden enthousiast zijn. Het is een toevoeging voor de Berendonck en ook de rest van 

Wijchen is erbij gebaat. Het plan past bij de toeristische en economische visie. Er is een amen-

dement ingediend voor extra kaders op nadere uitwerking van de visie. Deze kaders zijn over-

bodig of scheppen onduidelijkheid voor de ondernemer. Het natuurbeleidsplan is zojuist vastge-

steld en is hierop van toepassing. Dit is voldoende.  

De fractie van de VVD deelt met name de toelichting niet, waarin wordt gesteld dat de indieners 

een positieve grondhouding hebben met betrekking tot de komst van een hotel, maar indien 

gewenst voorwaarden moet kunnen stellen. De fractie wil geen onduidelijkheid creëren voor de 

ondernemers. Zij staan voor een grote investering en willen iets moois voor Wijchen. De fractie 

is voor minder regeldruk. Het beleidsplan is zojuist vastgesteld en nu wordt alweer een uitzon-

dering voorgesteld. De VVD zal hier niet mee instemmen.  

 

De heer Van Kuppeveld omarmt het plan van harte. Het is een prachtig plan. Hij heeft een 

vraag over de behandeling van de brief van de Vereniging Natuur en Milieu Wijchen. Zij komen 

met een aantal goede punten, maar hij vraagt zich af in hoeverre dit onderdeel is van de be-

handeling van dit plan. Hij vindt het eind van de brief erg vervelend en dreigend. Hierin wordt 

gesteld dat zij - indien niet aan de gestelde uitgangspunten wordt voldaan - actie zullen onder-

nemen. De heer Van Kuppeveld informeert naar de status van de brief en het standpunt van het 

college. Wijchen Lokaal steunt het amendement.  

 

Wethouder Gerrits merkt op dat de voorliggende visie een logisch gevolg is op de motie uit 

2014. In 2014 is verzocht om tot herijking te komen gericht op een vrij toegankelijke Beren-

donck en minder verstening dan in 2010. Hij meent dat Leisurelands hier goed in geslaagd is. Er 

is duidelijk minder verstening, minder versnippering. Voorgesteld wordt het jaar rond recreatie 

door een ondernemer die duurzaamheid, natuurbeheer en recreatie hoog in het vaandel heeft 

staan. Hij begrijpt het amendement dat is ingediend. De visie is echter in samenspraak tot 

stand gekomen met de gemeente. De gemeente is wel degelijk sturend geweest. Formeel is de 

visie van Leisurelands, maar deze sluit aan bij de beleidslijnen die de gemeente hanteert. Hij is 

daarom blij met deze visie, die recht doet aan de positie van zowel de gemeente als Leisure-

lands. Bij eerdere uitwerkingen is rekening gehouden met een aantal kaders. Het amendement 

is een amendement op een visie, maar het blijft een visie. De uiteindelijke uitwerking verloopt 

via ruimtelijke plannen, die in procedure worden gebracht. Daarbij wordt de raad in de besluit-

vorming betrokken. De regerende wet- en regelgeving zijn leidend. Het beleid is richtinggevend 

en hieraan wordt getoetst. Het college kan in die zin de besluitvorming omarmen en dit ook in 

het verdere gesprek gebruiken om tot een ruimtelijk plan te komen. Het college staat positief 

tegenover het amendement.  

Naar aanleiding van Wijchen Lokaal, merkt hij op dat de brief bij de stukken is gevoegd. Het 

college heeft hier geen standpunt over. De brief is vooralsnog ter kennisgenomen. Hij kan wor-

den betrokken in de overwegingen en wellicht in verdere gesprekken met partijen betrokken 

worden door hun standpunt in te brengen. Op dit moment heeft de brief geen status in de be-

sluitvorming. 

 

De heer Krale merkt op dat de reactie van de wethouder het standpunt van de VVD niet wijzigt. 

De zienswijze van de VVD wordt bevestigd. Er wordt uitgegaan van bestaand vigerend beleid. Er 

is geen reden om met het amendement in te stemmen.  

De heer Gatzen merkt op dat gevraagd wordt de visie vast te stellen. Op het gebied van zonne-

panelen heeft de fractie een andere mening. Er is een zonnevisie aangenomen. Hoe ziet de VVD 

de mogelijkheid om zonnepanelen op het water te plaatsen.  

De heer Krale wil voor zover afgeweken wordt van de visie, dat niet nu al vastleggen. Het is 

goed om de ondernemer de vrijheid te geven. Misschien zijn er aantrekkelijke combinaties mo-
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gelijk met geometrie op water en of zonnepanelen. Dit is wat de fractie betreft bespreekbaar. 

Hij ziet geen reden dit nu al vast te leggen.  

De heer Klinkhamer wijst erop dat in de visie duidelijk gevraagd dat de raad zich uitspreekt 

over zonnepanelen op water. Dit lijkt lastig gezien de zonnevisie, maar de ondernemer wil voor-

dat zij investeren graag een richting vanuit de raad hebben. 

De heer Krale merkt op dat met het amendement een duidelijke richting aangegeven wordt. Dit 

deelt de VVD niet per se. Het standpunt verandert er niet door.  

De heer Klinkhamer constateert dat de VVD hiermee aangeeft voorstander te zijn van zonnepa-

nelen op water.  

De heer Krale spreekt dit tegen. Wat de VVD betreft hoeft dit niet nu vastgelegd te worden. Het 

is bespreekbaar. Hij wacht het voorstel van de ondernemer af. Het amendement heeft de meer-

derheid en hij neemt dat dit de richting van de raad gaat worden. Aangegeven wordt dat het 

amendement nodig is om het hotel toe te staan, maar in de toelichting blijkt dat dit niet on-

voorwaardelijk is. 

De heer Klinkhamer wil ook niet onvoorwaardelijk instemmen met een hotel. Net als bij andere 

plannen zal moeten blijken of het voldoet aan de richting die de fractie graag wil zien.  

De heer Krale is benieuwd welke voorwaarden Kernachtig Wijchen in gedachten heeft. Ook de 

ondernemer zou dit graag willen weten.  

De heer Klinkhamer stelt dat er geen andere voorwaarden zijn. Hij wil graag de toezegging dat 

aan de voorwaarden en uitgangspunten van het natuurbeleidsplan wordt voldaan.  

De heer Krale concludeert dat Kernachtig Wijchen eigenlijk geen nadere voorwaarden heeft. Het 

is prettig dit vast te stellen.  

 

De heer Peters Sengers ziet geen aanleiding om het standpunt van het CDA aan te passen. Klip 

en klaar is dat het natuurbeleidsplan van toepassing is op het gebied van een private eigenaar 

waar in gezamenlijkheid met de gemeente, beleid is vastgesteld. De uitwerking komt nog. Het 

gaat op dit moment te ver om alles al in te vullen. Hij heeft vertrouwen in de doorontwikkeling 

en in Leisurelands. In samenspraak met de gemeente moet worden door gegaan. 

De heer Klinkhamer merkt op dat zojuist het beleidsplan natuur en biodiversiteit is vastgesteld. 

Dit gaat ook over ecologisch beheer. Dit wordt niet meer bij de verdere planvorming voorge-

legd. Daarom wil hij dat dit in deze visie opgenomen wordt. Indien het CDA zich wil profileren 

als groene partij, heeft zij nu een kans dit te doen.  

De heer Gatzen zit op dezelfde lijn. De heer Peters Sengers geeft aan dat dit amendement te 

veel op detailniveau zit. Hij wijst erop dat natuur bijna niet voorkomt in de visie. Dit is een be-

langrijk detail.  

De heer Peters Sengers heeft in de voorbereiding gemaild met de heer Gatzen over de formu-

lering van het dictum. Natuurlijk wil de fractie dat het beleidsplan natuur en biodiversiteit van 

toepassing is op de ontwikkeling van de Berendonck. Het is onvoldoende om aan te geven welk 

belang de raad hecht aan de inhoud en de uitvoering van dit beleidsplan. Er zijn meer plannen 

zoals de economische visie, de zonnevisie. Al deze plannen dienen bij elkaar gebracht te worden 

en integraal in de doorontwikkeling van de Berendonck te worden meegenomen. Er is geen dis-

cussie over dat het belang van natuur voorop staat.  

De heer Demmers komt terug op het hotel. In 2016 was 2/3 van de CDA-fractie pertinent tegen 

een hotel in de komende 10 jaar. Nu wordt er zelfs geen voorbehoud gemaakt. Wat heeft deze 

kanteling in de fractie veroorzaakt? 

De heer Peters Sengers kan alleen aangegeven dat de ervaringen met de huidige ontwikkelin-

gen positief zijn. Hij kan niets zeggen over het verleden. Er is aandacht gevraagd voor de na-

tuurwaarden. Het dictum van het amendement is vrij dwingend en legt bij voorbaat al sturing 

op richting de ontwikkelaar. Dit is wat het CDA betreft niet nodig.  

De heer Demmers wijst erop dat de huidige CDA-fractievoorzitter ook tegen een hotel op de Be-

rendonck heeft gestemd. 

De heer Peter Sengers heeft aangegeven dat er goede ervaringen zijn met de ontwikkelingen 

die in de afgelopen jaren hebben plaatsgevonden. Zij hebben laten zien voldoende oog te heb-

ben voor natuurontwikkeling en er zijn compenserende maatregelen genomen.  

Hij kan zich voorstellen dat hiervoor andere standpunten worden ingenomen. 

 

De heer De Kievit is blij dat zoveel fracties positief zijn over de nota en het amendement. Ook 
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de wethouder is positief. De VVD valt als enige partij uit de toon. Hij is ervan overtuigd dat Lei-

surelands dit heel graag wil oppakken. 

De heer Krale heeft dit niet gesteld. De VVD is enthousiast over het plan, maar niet over het 

amendement. Er worden door de raad in het amendement te veel eisen gesteld aan de onder-

nemer. 

De heer De Kievit begrijpt het betoog maar weet uit ervaring dat Leisurelands dit zeker graag 

zal oppakken.  

 

De heer Klinkhamer constateert veel tevredenheid over de visie en een meerderheid voor het 

amendement.  

 

De heer Demmers ziet af van de tweede termijn.  

 

De heer Gatzen is blij dat de wethouder positief is over het amendement en dat er breed draag-

vlak is. Hij is verrast dat VVD en CDA het niet nodig vinden om een stuk natuurambitie in de vi-

sie op te nemen. Het ziet ernaar uit dat het amendement en de visie een meerderheid hebben. 

Hij is hier blij mee. 

 

De heer Krale heeft niet gepretendeerd dat de VVD de groenste partij wil zijn. Hij benadrukt dat 

de Berendonck geen natuurgebied is maar een recreatiegebied.  

De heer Gatzen ziet de Berendonck als een recreatiegebied met belangrijke natuurwaarden 

waarin geïnvesteerd moet worden en die moeten worden behouden.  

 

De voorzitter brengt het amendement en het voorstel in stemming. 

 

- Amendement van de fracties van PvdA, D66, Kernachtig Wijchen en Sociaal Wijchen: 

“kaderstelling ontwikkelingsvisie Berendonck” 

De fracties van PvdA, Kernachtig Wijchen, D66, Sociaal Wijchen en Wijchen Lokaal stemmen 

voor het amendement. 

De fracties van het CDA en de VVD stemmen tegen het amendement.  

Het amendement is aangenomen! 

 

De raad stemt unaniem in met de beslisnota. 

Het voorstel is aangenomen! 

 

 

9. 20 55093 Subsidieaanvraag MeerVoormekaar 2021 

De heer Van Galen merkt op dat MeerVoormekaar goed werk doet in Wijchen. Zij werken aan 

krachtige weerbare buurten waar de inwoners zich thuis voelen. Dit moet je samen met de in-

woners doen. ‘Anders denken - samen doen’ is het motto van de coalitie. Wijchen is een ge-

meente met veel aandacht voor de kernen en wil de opbouw in de kernen faciliteren en stimule-

ren. D66 onderschrijft dit. De fractie zou graag de samenlevingsopbouw zien in alle kernen en 

wijken van Wijchen. De dorpsondersteuners in Hernen en Bergharen worden ad hoc gefinan-

cierd en dit betekent dat er weinig stabiliteit is. Alverna wordt wel opgebouwd, maar nu afge-

kapt. Er is veel op de rit gezet, maar de geldkraan gaat nu dicht. De fractie wil investeren in de-

ze kern. In Alverna was jarenlang sprake van een patstelling in de leefbaarheid en die kon door 

de wethouder niet worden doorbroken. De heer Van Galen spreekt van een ereschuld richting 

Alverna. Het gaat om de politiek wil om te investeren in preventie en opbouw van de dorpen en 

wijken. Er wordt de helft gevraagd van het benodigde bedrag en dus moet een groter beroep 

gedaan worden op de samenleving. In Alverna zijn veel enthousiaste en kundige mensen.  

 

Hij pleit ervoor hen niet in de steek te laten en de ondersteuning te geven, c.q. een uitloopperi-

ode te gunnen. De fractie van D66 dient hiertoe een amendement in.  
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Mevrouw Zijlstra is er trots op wat MeerVoormekaar in Wijchen betekent. Financieel gezien 

moet men zich afvragen wat haalbaar is. Het is knap dat de wethouder het merendeel kan 

goedkeuren en op enkele dingen nu even de rem gezet moet worden. In de commissie is aan-

gegeven dat het project buurtnetwerken nu niet verder gaat, maar de dorpsondersteuners ook 

in Alverna aan de slag kunnen. In reactie op het amendement van D66, merkt zij op dat D66 

steeds heel kritisch is geweest op het overschrijden van de financiële grenzen.  

 

Mevrouw Osman merkt op dat de heer Roosenboom in de commissie het standpunt van de PvdA 

kenbaar heeft gemaakt. De fractie staat achter het collegebesluit en is blij met de beweging die 

gemaakt wordt van zorg naar welzijn en preventie. De fractie kan instemmen met het voorlig-

gende voorstel. Het college stopt niet met buurtnetwerk, maar is van mening dat dit binnen de 

beschikbare middelen bekostigd moet worden. De raad heeft de opdracht gegeven om binnen 

het sociale domein te bezuinigen en moet keuzes durven maken. Dit vraagt om creativiteit en 

realisme. Het beleid stopt niet, maar er dient in de beschikbare middelen gezocht te worden. Zij 

constateert dat D66 iedere keer wanneer een bezuinigingsvoorstel gedaan wordt, kritisch is 

terwijl dit de opdracht was. Zij is het niet eens met de suggestie dat hier iets gestopt wordt en 

zal niet instemmen met het amendement. Uit het verslag van de commissie heeft zij begrepen 

dat de hele raad met het voorstel zou instemmen. 

 

De heer De Kievit heeft van de heer Loeffen begrepen dat de inwoners erg blij waren met het 

project buurtnetwerken en het feit dat MeerVoormekaar dit uitvoert. Veel alleenwonende oude-

ren zijn er erg blij mee. Het is belangrijk dat er in coronatijd aandacht voor hen is. De fractie 

steunt het amendement en vindt dat de financiering voor 2021 geregeld moet worden. Dit pro-

ject is net gestart en het zou zonde zijn wanneer dit nu zou stoppen omdat nog slechts 1 jaar te 

gaan is. Van de directeur van MeerVoormekaar heeft hij begrepen dat de middelen voor 2021 

en 2022 noodzakelijk zijn en dat dit daarna door de mensen zelf opgepakt kan worden. Het is 

de investering waard en het zou zonde zijn dit mooie initiatief voor de mensen op Alverna te 

stoppen.  

 

De heer Boumans stelt dat de VVD de subsidieaanvraag voor MeerVoormekaar belangrijk vindt 

omdat zij zich op veel terreinen in de samenleving inzetten. Er moeten keuzes gemaakt worden. 

Hij weet dat er veel aandacht is voor Alverna en dat MeerVoormekaar nadrukkelijk de financiën 

in de gaten houdt. Hij twijfelt over het amendement van D66, gezien de wonderlijke financiering 

en wacht de reactie van de wethouder af. 

 

De heer Van Kuppeveld is van mening dat hier een onbegrijpelijk besluit genomen wordt door 

het afwijzen van een subsidie voor een project dat bijna is afgerond. Het gaat om een gering 

bedrag voor maar 1 jaar. Het project is daarna afgelopen. Hij is van mening dat er een andere 

manier gevonden moet worden om de middelen bij elkaar te krijgen. 

 

Mevrouw Hoogteijling is van mening dat de discussie niet gaat over het feit of buurtnetwerken 

wel of geen goed idee zijn. Dit staat niet ter discussie. Zij herinnert aan de felle discussies 

m.b.t. Rondom Wijchen. Er moeten keuzes gemaakt worden om de budgetten niet op te laten 

lopen. Er is sprake van enorme subsidieaanvraag van MeerVoormekaar en kritisch is gekeken 

naar wat wel en niet mogelijk is. De raad moet consistent zijn en op de centen letten. Dit wil 

niet zeggen dat het project niet goed zou zijn, maar dat ergens keuzes gemaakt moeten wor-

den. Zij is benieuwd naar de reactie van de wethouder op de voorgestelde financiering, om het 

potje van de nieuwjaarsreceptie hiervoor te gebruiken. 

 

Wethouder Burgers ziet zeker het goede werk dat gedaan wordt voor de buurtnetwerkers, op-

bouwwerkers op Alverna en wil dit van harte ondersteunen. Om deze reden is dit in het basis-

pakket opgenomen. Hij verwijst naar de subsidie aanvraag op pagina 17 en 18. 

Hier is ruimte gemaakt om ervoor te kiezen het buurtnetwerk door te laten gaan. Hij verwacht 

van MeerVoormekaar dat dit ook doorloopt. 

Er is sprake van een uitbreiding waar het de dorpsondersteuners betreft. Dit wordt gemonitord 

en geëvalueerd zodat gericht gekeken kan worden wat het oplevert en hoe dit verder uitgerold 

kan worden in de andere kernen. Op het totale budget is er uitbreiding op het toekennen van de 
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dorpsondersteuners.  

De voorgestelde financiering is bijzonder. Wanneer bepaalde budgetten niet besteed worden, 

vallen zij terug in de reserve. Dee verschuiving is daarom niet mogelijk. 

Het college verwacht dat in de uitvoering door MeerVoormekaar gewoon doorgegaan wordt met 

de buurtverbinders die er nu zijn. Verbindingen zijn erg belangrijk in de wijken voor de bewe-

ging van zorg naar welzijn.  

 

Mevrouw Hoogteijling heeft niet veel toe te voegen. Zij wordt door de wethouder bevestigd. 

 

De heer Van Kuppeveld ziet af van de tweede termijn. 

 

De heer Boumans is blij van de wethouder te horen dat Alverna niet vergeten wordt. Dit maakt 

het amendement overbodig.  

 

De heer De Kievit hoort de wethouder aangeven dat het project moet doorgaan, maar heeft be-

grepen dat voor dit onderdeel geld beschikbaar is, tenzij MeerVoormekaar zelf met potjes gaat 

schuiven. Dit kunnen zij niet dus zou het project stoppen.  

Mevrouw Zijlstra wijst erop dat de wethouder aangeeft dat het niet stopt, maar binnen de be-

schikbare middelen moet worden voortgezet. Er komt nu geen extra budget voor. 

De heer De Kievit concludeert dat er dan toch sprake is van een bezuiniging omdat MeerVoor-

mekaar dit geld in eigen huis moet vinden. Hij zal het amendement van D66 steunen.  

 

Mevrouw Hoogteijling stelt vast dat MeerVoormekaar een subsidie krijgt van € 1,3 miljoen. 179 

uur hiervan is voor de samenlevingsopbouw. De vraag is om binnen het bestaande budget mo-

gelijkheden te vinden om de buurtverbinders te bekostigen. Zij dringt erop aan te kijken naar 

de feiten en het niet groter te maken dan nodig is.  

De heer De Kievit heeft begrepen dat indien MeerVoormekaar moet bezuinigen, het project in 

Alverna gaat afvallen. Hij pleit ervoor hiermee door te gaan; het is een investering in de toe-

komst van de mensen.  

 

Mevrouw Osman is blij met de woorden van de wethouder. Zij sluit aan bij mevrouw Hoogteij-

ling dat men realistisch moet blijven. De opmerking van de heer Van Galen dat er geen politieke 

wil zou zijn, vindt zij niet op zijn plaats. 

De heer Van Galen stelt dat de middelen voor buurtopbouw ook bedoeld zijn voor Batenburg, 

Zuid, de Valendries, de Woezik en Alverna. Het gaat hier om extra middelen die het afgelopen 

jaar zijn ingezet om dat dit nodig was. Het gaat hier om projecten voor dementerende mensen, 

ouderen die nu afgebroken dreigen te worden. Het staat los van de reguliere middelen voor 

dorpsontwikkeling en wijkopbouw.  

Mevrouw Osman haalt dit niet door elkaar. De nota is helder. Het is jammer dat de indruk wordt 

gewekt dat de raad niet wil opkomen voor Alverna. Dit is niet het geval. Gevraagd wordt de be-

schikbare middelen zo goed mogelijk te verdelen.  

De heer Van Galen vraagt of mevrouw Osman het ermee eens is dat MeerVoormekaar al wordt 

gekort omdat de loonkosten niet gecompenseerd en geïndexeerd worden. Dit is al 3% van het 

totale budget. Is mevrouw Osman het ermee eens dat de middelen het afgelopen jaar aan Al-

verna goed zijn besteed en dit extra middelen waren. Gevraagd wordt om continuering van de 

helft van deze extra middelen zodat het project afgemaakt kan worden.  

Mevrouw Osman is voorstander van investering in Alverna, of in welke wijk dan ook. Het komt 

ten goede van de inwoners. Aan MeerVoormekaar wordt gevraagd binnen de beschikbare bud-

getten dit werk te doen. 

De heer De Kievit hoort mevrouw Osman zeggen dat er geld moet naar Alverna. Zij zou het 

amendement dan moeten steunen. 

Mevrouw Osman heeft dit zo niet gezegd. Zij heeft in eerste termijn aangegeven het amende-

ment niet te zullen steunen. Dit heeft ook te maken met de onderbouwing van de financiën. Het 

standpunt van de PvdA is duidelijk. Zij hoopt dat D66 het amendement intrekt. 

 

Mevrouw Zijlstra heeft weinig toe te voegen. Het is aan de eer van MeerVoormekaar om binnen 

het bestaande budget verder te gaan. In Alverna is men goed bezig.  
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De heer Van Galen gaat ervan uit dat bekend is hoe de dorpsraad en andere actieve mensen in 

Alverna denken over de extra projecten. Hij zou het bijzonder betreuren dat dit afgebroken zou 

worden omdat het amendement niet wordt aangenomen. Kernachtig Wijchen profileert zich als 

kernachtig, en laat de kernen nu in de steek. 

Mevrouw Zijlstra vindt dit niet terecht. Er wordt niets gestopt, niets geschrapt. Aan MeerVoor-

mekaar wordt gevraagd binnen de financiële middelen hiermee verder te gaan. Er wordt nie-

mand in de steek gelaten.  

De heer Van Galen wijst op het project dat afgelopen jaar is uitgevoerd en het onderzoek van 

het Radboud dat nog afgerond moet worden. Vindt Kernachtig Wijchen dat dit moet stoppen? 

Mevrouw Zijlstra wijst er nogmaals op dat de wethouder dit niet zegt. Er wordt niets gestopt, 

alles loopt door met minder financiële middelen. 

De heer Van Galen vraagt, aangezien dit extra projecten waren, waarop MeerVoormekaar dan 

zal moeten bezuinigen. 

Mevrouw Zijlstra geeft aan dat de raad de kaders stelt. Het is aan MeerVoormekaar hiermee 

aan de slag te gaan. 

 

De heer Van Galen is bijzonder teleurgesteld hoe de raad reageert op het amendement. Hij her-

innert aan de fusieplannen, waarbij het betrekken van de inwoners, het faciliteren, het investe-

ren in preventie van zorg en curatie en het kernenbeleid speelden. Dat zijn juist de aspecten die 

in dit project zitten. 

Mevrouw Hoogteijling neemt het op voor de wethouder. Er wordt gedaan of er van alles gestopt 

wordt. Er is nog steeds 5 fte beschikbaar voor opbouwwerk. De gevraagde 0,5 fte gaat niet 

door. Het beeld wordt geschetst of de andere fracties tegen het opbouwwerk zouden zijn. Dit is 

echt niet waar. 

Mevrouw Osman sluit aan bij mevrouw Hoogteijling. Dit siert D66 niet. Er wordt een verhaal 

neergezet dat niet overeenkomt met hoe deze raad opereert. 

De heer Van Galen spreekt steeds over het feit dat de extra inzet in Alverna stopt. Door me-

vrouw Hoogteijling wordt gesproken over het totale budget voor wijk- en buurtopbouw. Dit 

wordt besteed over heel Wijchen. Het ging om de extra inzet. 

In reactie op mevrouw Osman, merkt hij op dat mevrouw Vereijken in de commissie wel dege-

lijk deze punten naar voren heeft gebracht. Hij vraagt of mevrouw Osman herkent dat Alverna 8 

jaar lang stil heeft gelegen vanwege het feit dat er verschillende belangen lagen. Er is veel 

energie niet tot wasdom gekomen. Er is nu een actieve dorpsraad en sprake van positieve ont-

wikkelingen.  

Mevrouw Zijlstra merkt op dat Alverna het ontzettend goed doet en vindt dat de heer Van Galen 

deze gemeenschap te kort doet.  

De heer Van Galen memoreert dat het de afgelopen 10 jaar vast zat op Alverna. Er waren 

steeds goedwillende mensen die uiteindelijk afhaakten. 

Mevrouw Hoogteijling vindt dat het beeld wordt opgeroepen dat Alverna een “vogelaarwijk” zou 

zijn. Dit is niet het geval. 

De heer Van Galen heeft dit niet gezegd. Vanwege tegengestelde belangen, niet functionerende 

leefbaarheidsgroep zijn veel initiatieven niet van de grond gekomen. Er is nu een goed functio-

nerende dorpsraad. Het is jammer dat niet erkend wordt dat veel nu helaas niet door kan gaan. 

Hij had niet verwacht van deze raad dat zij Alverna in de kou zouden laten staan.  

Mevrouw Hoogteijling wijst erop dat de wethouder meerdere malen heeft aangegeven dat zaken 

gewoon doorgaan. Gelooft de heer Van Galen de wethouder niet? 

De heer Van Galen gelooft dat MeerVoormekaar de normale middelen blijft houden voor dorps-

ontwikkeling en wijkopbouw, maar dit is voor alle wijken en dorpen. Als de benodigde € 36.000 

niet wordt toegekend, gaat dit ten koste van andere taken.  

Hij verbaast zich erover dat soms met veel gemak geld wordt besteed en er geen discussie in 

de raad is, terwijl het hier gaat om het investeren in de opbouw en preventie in de wijken. Het 

is jammer dat de politieke wil ontbreekt. De financiering is creatief. De nieuwjaarsreceptie zou 

ongeveer € 8.000 hebben gekost. Dit betekent dat er €10.000 extra gevonden moet worden. 

Elders wordt soms met veel gemak geld beschikbaar gesteld. Hij vindt het beschamend. 

Mevrouw Hoogteijling is van mening dat dit integraal bij de begroting afgewogen dient te wor-

den.  

De heer Van Galen stelt dat het nu gaat over de begroting van MeerVoormekaar. Er is wel een 
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aan vraag ingediend. Hij vindt het jammer omdat MeerVoormekaar goed werk doet en de wij-

ken en dorpen het verdienen om ondersteund en gefaciliteerd te worden zodat zij uiteindelijk op 

eigen benen verder kunnen. 

 

De voorzitter gaat over tot besluitvorming en brengt het amendement en het voorstel in stem-

ming. 

 

- Amendement van de fractie van D66: “doorontwikkeling Welzijn en samenlevingsopbouw in 

Alverna” 

De fracties van D66, Sociaal Wijchen en Wijchen Lokaal stemmen voor het amendement. 

De fracties van PvdA, Kernachtig Wijchen, VVD, en CDA stemmen tegen het amendement. 

Het amendement is verworpen! 

 

De fracties van PvdA, Kernachtig Wijchen, CDA, VVD, Sociaal Wijchen en D66 stemmen voor 

het voorstel. 

De fractie van Wijchen Lokaal stemt tegen het voorstel. 

Het voorstel is aangenomen! 

 

 

10. 20 52870 Voorstellen versterken regionale samenwerking Regio Arnhem  

Nijmegen 

De heer Van Galen heeft in de commissie aangegeven groot voorstander te zijn van goede regi-

onale samenwerking. Wijchen is geen eiland en kan niet zonder de regio. Een groene metropool 

biedt kansen voor de 18 gemeenten. Hij ziet uit naar de nadere invulling. Vandaag gaat het 

over het vehikel. Dit ziet er goed uit, maar hij heeft één kanttekening. 

De grip op de regionale agenda, de democratische controle en de verantwoording moeten beter 

geregeld worden. Ook in de andere 17 gemeenten wordt hierover gesproken. Wij dienen een 

motie in voor de raad van Wijchen, samen met VVD, Kernachtig Wijchen en PvdA. 

Regioagendacommissie wordt wel genoemd, maar is niet geregeld. Dit betekent dat het Alge-

meen bestuur de commissie samenstelt. De motie stelt voor de regeling aan te passen. Het is 

aan de gemeenteraden om de leden te benoemen. Ieder raad kan 1 of 2 leden afvaardigen. Er 

is toezicht door de rekenkamerfunctie. In de nieuwe wet op de Gemeenschappelijke Regelingen 

is hier al rekening mee gehouden.  

 

De heer Boumans dient de motie mede in. De fractie vindt het belangrijk dat de raad goed geïn-

formeerd wordt over de regio Arnhem Nijmegen en de raad van Wijchen goed vertegenwoordigd 

wordt. Het werkterrein enorm breed. Het bevat 18 gemeenten. De hoeveelheid informatie is erg 

groot en twee raadsleden kunnen dit verdelen en elkaar ondersteunen. Er is de mogelijkheid dit 

te verdelen over oppositie en coalitie. De VVD kiest voor het maximum van 2 raadsleden. Begin 

volgend jaar worden 5 opgaven voorgelegd: wonen en werken, productiviteit, verkeer en ver-

voer, circulariteit, ontspanning bewoners en toeristen.  

Hij ziet uit naar deze opgaven. 

 

De heer Roosenboom stelt dat de PvdA niet van gedachten is veranderd na de commissie en de 

beslisnota over regionale samenwerking ondersteunt. De motie versterkt de zeggenschap van 

de raad over dit beslisdocument. Hij complimenteert de heer Van Galen die het juiste moment 

kiest om dit in te dienen. De PvdA is hier voorstander van. Het juiste moment is om dit in te 

dienen bij de oprichting van de GR zodat nog rekening gehouden kan worden met de wensen. 

Naderhand is dit veel moeilijker.  

 

De heer Verbeeten vindt het betoog van de her Van Galen goed en onderschrijft de motie. Hij 

wil niet in herhaling vallen, maar ondersteunen hoe belangrijk dit is. Belangrijk is dat de ge-

meenten elkaar in de regio weten te vinden. De laatste jaren is de regio wat teruggevallen waar 
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het gaat om de herkenning. Niet alleen nationaal maar zelfs internationaal is het goed om een 

groene metropoolregio op de kaart zetten. 

Grip is ook een ding. Dit heeft in het verleden meerdere malen bij de gemeenschappelijke rege-

lingen gespeeld. In die zin is de motie erg goed.  

 

De heer De Kievit heeft twijfels bij de motie. Hij mist in de motie en de toelichting wat de 

meerwaarde is van raadsleden in de regionale agendacommissie. Dit moet meer zin dan alleen 

de democratische legitimering.  

Graag wil hij van de wethouder horen hoe hij de rol ziet van de raadsleden in de agendacom-

missie.  

 

De heer Van Kuppeveld steunt de motie en stemt in met de beslisnota. 

 

De heer Peters Sengers heeft in de commissie aangegeven dat hij de ontwikkelingen rond de 

nieuwe GR Regio Arnhem Nijmegen toejuicht. Er ligt een heldere visie.  

Het samenwerkingsverband is gebaseerd op transparantie en vertrouwen. Er zijn geen wettelijk 

opgedragen taken en de gemeente raken hun bevoegdheden niet kwijt. Het gaat om samen-

werking tussen de colleges. De gemeente is vertegenwoordigd in het AB en kan dus altijd zijn 

eigen vertegenwoordiger aanspraken. Hij maakt zich om de democratische legitimering geen 

zorgen. Het gaat om de transparantie. De heer Van den Berg heeft aangegeven dat er bewust 

voor is gekozen niet alles in beton te gieten. Dit geeft ruimte aan de regio agendacommissie om 

aan te geven hoe zij willen werken. Dit kan nog in de regeling worden verwerkt. Wat het CDA 

betreft was de motie niet echt nodig. De fractie heeft deze niet mede ingediend, maar begrijpt 

wel het gevoel van de raad om dingen goed vast te leggen. De fractie is bereid de motie te 

overwegen, mits de wethouder deze niet afraadt.  

 

Wethouder Derks dankt de woordvoerders voor de steun voor het voorstel. Wijchen is inderdaad 

geen eiland. De opgaven kunnen wij niet alleen, zoals energietransitie, woningbouwopgave, ar-

beidsmarkt en bereikbaarheid; er zijn anderen voor nodig. 

Hij is blij dat Wijchen zich gaat aansluiten bij de 17 andere gemeenten. Drie belangrijke punten 

zijn de nieuwe opgavegerichte agenda, scherpere profilering lobby en beter transparantie. 

De 4 wethouders hebben zich al aangesloten bij de zgn. regieteams. Wij zijn aan het opstarten, 

en de ambitie is hoog.  

Naar aanleiding van de motie spreekt hij zijn waardering uit voor het uitgebreide stuk. Het col-

lege vindt de betrokkenheid bij dit soort GR-en erg belangrijk. Hij vraagt het CDA zich aan te 

sluiten en de motie te steunen omdat hiermee ook een signaal richting de regio wordt gegeven 

dat de raad van Wijchen belang hecht aan een goede verankering van de raadsleden in deze 

organisatie.  

De meerwaarde voor de raadsleden is dat het de gereedschapskist nog completer maakt. De 

regeling zegt iets over de invloed vanuit de gemeenteraad. Door als raadsleden deel te nemen 

wordt toegevoegd dat nog beter informatie gehaald en gebracht kan worden. Hij ziet het als een 

toegevoegde waarde. 

 

De heer Peters Sengers heeft aangegeven dat de fractie van het CDA zal meegaan met de mo-

tie indien de wethouder dit niet zou afraden. Wat het CDA betreft is transparantie van primair 

belang. Het gezamenlijke doel is de regio te versterken, ruimtelijk en sociaal. De intentie is 

goed en met deze onderbouwing, zal de fractie hiermee instemmen.  

 

De heer De Kievit dankt de wethouder voor de beantwoording. Dit stond niet zo in het stuk. Hij 

zal voor de motie stemmen. 

 

De heer Roosenboom dankt voor de beantwoording. Het is goed overgekomen. De PvdA zal 

voor de motie stemmen.  

 

De heer Boumans blij met de steun van de wethouder voor de motie.  

 

De heer Van Galen is blij met de steun voor de motie. Hij herinnert aan de oprichting van de 
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MGR, waar echt doordat het van tevoren niet geregeld was, een flinke strijd gevoerd moest 

worden om iemand vanuit de raad in de agendacommissie te krijgen. Het initiatief is toen vanuit 

Wijchen gekomen. Hij wil niet op de stoel van de bestuurder gaan zitten, maar vindt toch een 

zekere mate van dualisme in de controle en afstemming nodig. Hij is blij met de steun. 

 

De voorzitter brengt de motie in stemming. 

 

De raad stemt unaniem in met de motie.  

De motie is aangenomen! 

 

De raad stemt unaniem in met de beslisnota. 

Het voorstel is aangenomen! 

 

 

11. Stemmingen 

De raad stemde in met de volgende voorstellen: 

 

- 20 42183 Subsidieverlening MeerVoormekaar en LuciVer Dagbesteding ouderen 

2020  

- 20 50579 Wijziging Algemene Plaatselijke Verordening Wijchen 

- 20 52848 Subsidieverlening 2021 Museum Kasteel Wijchen 

- 20 54529 Verordening fractieondersteuning Wijchen 2021 

- 20 53806 De Zandloper budgetsubsidie 2021-2024 

- 20 41098 Vastelling bestemmingsplan Huurlingsedam 54 (bouw van 4 starterswo-

ningen) 

- 20 54326 Vaststellen leges en belastingverordeningen 2021 

- 20 48570 Subsidieaanvraag Kans en Kleur 2021 

- 20 54545 Opheffen geheimhouding TKWM 

- 20 53890 Beleidsplan Integrale Schuldhulpverlening 2021-2022 Wijchen-Druten 

- 20 50271 Vaststelling Besluit HW en bestemmingsplan CPO Duurzaam Wonsick 

- 20 54702 Zonnepanelensysteem dak gemeentewerf 

- 20 55350 Maatschappelijke Begeleiding statushouders 2021 

- 20 54549 Programmarapportage november 2020 Wijchen 

- 20 53094 In kaart brengen situatie arbeidsmigranten in Wijchen 

- 20 53541 Regionale Agenda Metropool-regio Arnhem-Nijmegen 

- 20 54378 Invoering Bedrijven Investering Zone Centrum Wijchen 

 

 

 

De heer Peters Sengers onthoudt zich van stemming omdat hij lid is van 

de Vereniging van Pandeigenaren en betrokken is bij het dossier. 

 

 

12. Sluiting 

De voorzitter merkt op dat het jaar 2020 heeft gestaan in het teken van de corona. Zij wil graag 

stilstaan bij hetgeen dit heeft betekent voor de raad, voor alle mensen die hierdoor getroffen 

zijn, ziek zijn geworden of wie het hun leven heeft gekost, maar ook alle mensen die in span-

ning zitten om zijn hun baan hebben verloren, winkeliers.  

Het zijn te veel groepen om allemaal te benoemen. Zij wenst ondanks alles iedereen goede 

kerstdagen en een gezond 2021.  

Zij dankt alle aanwezigen voor de inbreng vanavond en sluit om 22.30 uur de vergadering.  


